
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 13. november 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 23
Forslag til lov om ændring af lov om vejafgift, brændstofforbrugsafgiftsloven, lov om vægt-
afgift af motorkøretøjer m.v., lov om energiafgift af mineralolieprodukter m.v. og forskellige 
andre love. (Gennemførelse af dele af aftale om deludmøntning af grøn fond, tilpasning af 
gennemførelse af aftale om grøn skattereform for industri m.v., tekniske ændringer af lov 
om vejafgift, tilpasning af regler for blandingsbestemmelsen m.v., ændringer med henblik 
på at fremme regelefterlevelsen på motorområdet m.v.).
Af skatteministeren (Rasmus Stoklund)

Spørgsmål 8
Lastbilerne betaler vejafgiftssats på baggrund af køretøjets vægt og CO2-emissionsklas-
se. Vil ministeren redegøre for fordelingen af køretøjer i de fem CO2-emissionsklasser 
og tre vægtklasser opgjort i både antal og pct., som på nuværende tidspunkt er lagt ind i 
Motorregisteret og derudover komme med en vurdering af, om denne fordeling forventes 
at være repræsentativ for alle danske lastbiler, der ville være omfattet af vejafgifter fra L 
23 pr. 1. januar 2025?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Mai Mercado (KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mai.Mercado@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Malte Larsen
formand
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